
PROTOKÓŁ 
wspólnego posiedzenia 

stałych Komisji Rady Gminy Skąpe 
z dnia 1 marca 2023 r.

Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Wiesław Zawiślak, przywitał na wspólnym 
posiedzeniu Komisji zebranych radnych, Wójta Gminy Zbigniewa Wocha, Sekretarz Gminy 
Alicję Hoppen-Anyszko, Skarbnika Gminy Brygidę Sewohl inspektorów urzędu Dorot Kuriatę 
oraz Annę Cieplicką. Następnie zaproponował swoją kandydaturę na prowadzącego wspólne 
posiedzenie stałych Komisji Rady Gminy Skąpe. Ponieważ innych kandydatów nie zgłoszono, 
w wyniku głosowania Radny Wiesław Zawiślak został wybrany na prowadzącego obrady. 
Poinformował, że na stan 15 radnych, obecnych jest 14 osób (lista obecności w załączeniu). 
Następnie odczytał porządek posiedzenia, do którego zaproponował wprowadzić następujące 
zmiany:
- po pkt 2 wprowadzić punkt 3. Analiza wykorzystania dotacji na realizację zadań publicznych 
przez organizacje pożytku publicznego za 2022 r.,
- wprowadzić projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny 
sprzedaży lokalu mieszkalnego zbywanego na rzecz najemcy,
- wycofać projekt uchwały w sprawie nieodpłatnego nabycia w trybie komunalizacji 
nieruchomości na rzecz Gminy Skąpe od Skarbu Państwa.
W wyniku głosowania zmiana w porządku została jednogłośnie przyjęta, a porządek 
posiedzenia przedstawia się następująco:
1. Analiza możliwość lokalizacji farm wiatrowych na terenie gminy Skąpe.
2. Analiza danych demograficznych w odniesieniu do liczebności szkół funkcjonujących na 

terenie gminy Skąpe.
3. Analiza wykorzystania dotacji na realizację zadań publicznych przez organizacje pożytku 

publicznego za 2022 r.
4. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie:

a) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy części gruntu 333/119 m.
Cibórz, obręb Międzylesie w trybie bezprzetargowym na czas nieoznaczony,

b) wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży lokalu mieszkalnego 
zbywanego na rzecz najemcy,

c) o zmianie uchwały w sprawie uchwały budżetowej Gminy Skąpe na 2023 rok,
d) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Skąpe na lata 2023-2029,
e) wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży lokalu mieszkalnego 

zbywanego na rzecz najemcy.
5. Sprawy różne.
6. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.
7. Zamknięcie obrad.

Ad. 4
c) Skarbnik Gminy Brygida Sewohl przedstawiła zmiany do projektu uchwały o zmianie 
uchwały w sprawie uchwały budżetowej Gminy Skąpe na 2023 rok.
Zaktualizowano kwoty dotacji na zadania bieżące realizowane przez Ośrodek Pomocy 
Społecznej w Skąpem, zgodnie z informacjami uzyskanymi z Lubuskiego Urzędu 
Wojewódzkiego w Gorzowie Wielkopolskim o łączną kwotę 11.100,00zł.
Zaktualizowano klasyfikację budżetową wydatków dotyczących organizacji zakupu 
i sprzedaży węgla przez Gminę Skąpe.
Zaktualizowano wydatki dotyczące funduszu sołeckiego niektórych miejscowości.
Zwiększono plan dochodów o 100.000,00zł z tytułu dotacji z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Zielonej Górze i przeznaczono ją na zadanie 
dotyczące usuwania folii rolniczych i innych odpadów pochodzących z działalności rolniczej. 
Zwiększono środki z Funduszu Pomocy o kwoty:
-2.040,00zł na świadczenia rodzinne,



-1.740,00zł na jednorazowe świadczenia 300zł,
- 46.065,00zł na edukację dzieci, 
Zwiększono środki na:
- wydatki osobowe niezaliczone do wynagrodzeń o kwotę 4.000,00zł
- wydatki związane z ochroną danych informatycznych o kwotę 11 .OOO.OOzł
- zakup usług remontowych o kwotę 3.000,OOzł
- zakup tłucznia o kwotę 15.000,OOzł
- opłatę za trwałe wyłączenie gruntów z produkcji leśnej o kwotę 11.500,OOzł
- działania związane z remontem sali sesyjnej 26.500,OOzł
- opracowanie dokumentacji projektowo - kosztorysowej na zadanie pn. „Przebudowa Szkoły 
Podstawowej w Ołoboku w zakresie dostosowania do wymogów p.poż. wraz z budową 
instalacji hydrantowej wewn. p.poż.” w wysokości 23.000,00 zł
- zadanie pn. „Modernizacja dróg na terenie m. Cibórz" w wysokości 20.000,00 zł
- zadanie pn. „Budowa ulicy Zabużańskiej w Ołoboku szansą poprawy warunków życia 
mieszkańców wsi i ich gospodarczego rozwoju” w wysokości 200.000,00 zł
- zadanie pn. „Przebudowa dróg gminnych w m. Międzylesie - etap I i II” w wysokości 
20.000,00 zł
Zwiększono dochody z tytułu dotacji przedszkolnej o kwotę 40.563,OOzł.
Zmniejszono dochody z subwencji oświatowej o kwotę 14.592,OOzł.
Zaktualizowano wydatki na zadania realizowane z dofinansowaniem środków z Polskiego 
Ładu (dotyczy budowy Stacji Uzdatniania Wody w Kalinowie i obiektu pełniącego funkcję 
remizy strażackiej i świetlicy wiejskiej w Niekarzynie). Aktualizacja ta polega na przeniesieniu 
części wydatków na rok 2024. Zakłada się również, że Gmina dokona wydatków w roku 2023 
(ze środków pochodzących z przychodów), a w roku 2024 otrzyma refundację tych wydatków. 
W związku z powyższym w sposób znaczący zwiększa się deficyt budżetu. Wobec czego 
niezbędne jest zwiększenie przychodów budżetu. Zmiany te mają odzwierciedlenie w uchwale 
dotyczącej Wieloletniej prognozy Finansowej Gminy Skąpe na lata 2023-2029.
Zwiększono przychody pochodzące z niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku 
bieżącym budżetu, wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych 
związanych ze szczególnymi zasadami wykonywania budżetu określonymi w odrębnych 
ustawach - dotyczy:
- opłaty za sprzedaż napojów alkoholowych w wysokości 80.349,64zł i przeznaczono je na 
wydatki ujęte w Gminnym Programie Przeciwdziałania Alkoholizmowi
- opłaty z tytułu zagospodarowania odpadów komunalnych w wysokości 30.741,03zł i 
przeznaczono je na wydatki związane z zagospodarowaniem odpadów komunalnych. Kwota 
ta nie jest wystarczająca na pokrycie faktury za wywóz odpadów komunalnych za miesiąc 
grudzień 2022 roku. Podsumowując, system się nie zbilansował i wymagał podwyższenia 
opłaty za wywóz odpadów komunalnych w roku 2023, co już zostało poczynione.
Zwiększono przychody:
- pochodzące z emisji obligacji o 1.500.000,OOzł
- z tytułu wolnych środków o 1.714.913,92zł
- z tytułu nadwyżki z lat ubiegłych o 30.988,35.
Zwiększono plan przychodów i kosztów zakładu budżetowego do kwot po 3mln zł. 
Odpowiednio zaktualizowano część normatywną uchwały oraz załączniki

Wójt zabierając głos poinformował, że nieruchomości wskazane w wycofanej uchwale 
dot. komunalizacji zostały wydzielone w 2020 r. na podstawie mpzp z 2017 r. w celu 
wytyczenia dróg dojazdowych dla połączenia komunikacyjnego terenów prowadzących do 
ośrodka wypoczynkowego „ADA”, ZHP a także do plaży gminnej oraz do terenów prywatnych. 
Działki 122/3 i 125/1 stanowią własność Skarbu Państwa w zarządzie PGL LP Nadleśnictwa 
Świebodzin i są przedmiotem dzierżawy przez gminę. Decyzją Dyrektora Regionalnej Dyrekcji 
Lasów Państwowych w Zielonej Górze z dnia 06.12.2022 r., Gmina Skąpe uzyskała zgodę na 
trwałe wyłączenie z produkcji gruntów leśnych z przeznaczeniem na modernizację dróg 
dojazdowych. Niestety byliśmy w błędnym przekonaniu, że komunalizacja odbędzie się 
bezkosztowo. Okazało się, że decyzją została na nas nałożona opłata w wysokości 115 tys. zł 
i dodatkowo corocznie przez 10 lat zobowiązani będziemy płacić po 11,4 tys. zł na rzecz lasów. 
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Mamy świadomość, że droga do ZHP Świdnica jest mocno wyeksploatowana i corocznie 
wymaga naprawy przed sezonem. Na dzień dzisiejszy mamy dwie opcje: albo zgodzimy się 
na uiszczenie opłaty i podejmiemy starania o jej umorzenie, choć opłaty roczne na pewno nie 
podlegają umorzeniu, albo wycofamy się z decyzji. Ważną jest także kwestia możliwości 
zabezpieczenia wody dla ZHP przy okazji budowy wodociągu Kalinowo-Niesulice, ale nie 
można będzie inwestycji przeprowadzić na terenie oznaczonym jako LS. Temat jest złożony 
także z uwagi na tzw. Czarny Dół. Na najbliższej sesji Wójt przedstawi konkrety.

Radny Bartosz Derejczyk zapytał w jakiej perspektywie czasowej mogłoby dojść do 
przejęcia drogi.

Wójt odpowiedział, że w myśl pozwolenia na budowę, po jej wybudowaniu.
Następnie Wójt przybliżył radnym temat zabezpieczenia w budżecie kwoty 100 tys. zł na 
usunięcie folii pochodzących z działalności rolniczych. Dwa lata temu gmina podjęła działania, 
podpisana została umowa z NFOŚiGW - dopłata do 1 tony odpadów z folii wynosiła 500 zł. 
Niestety na etapie próby wyłonienia instalacji, która przyjęłaby odpady okazało się, że 
niezakoniecznie mielibyśmy wpływ na termin poddania odpadów procesowi recyklingu, a to 
był jeden z warunków realizacji umowy. Ponadto ceny okazały się wyższe niż wysokość 
dofinansowania. W ostatnim czasie pojawiły się podmioty z działalności rolniczej, 
zainteresowane ponownym podjęciem starań przez gminę. W wyniku rozeznania rynku udało 
się ustalić, że w Międzyrzeczu jest firma, nawet poniżej wysokości dofinansowania jest 
w stanie odebrać od nas odpady i poddać je procesowi recyklingu. W przeciągu miesiąca 
podejmiemy czynności związane ze zinwentaryzowaniem ilości odpadów, tak aby do końca 
miesiąca złożyć wniosek o dotację. Po stronie rolników będzie odpowiednie oczyszczenie 
odpadów, posortowanie ich, w miarę dokładne oszacowanie ilości i transport do wskazanego 
przez gminę miejsca.
W temacie przebudowy ul. Zabużańskiej w Ołoboku Wójt wyjaśnił, że aktualnie gmina 
podejmuje działania zmierzające do umożliwienia remontu na pozostałym odcinku drogi 
(dojazd do 2 domostw). Nadarzyła się sposobność zwiększenia dla zadania budżetu w ramach 
Polskiego Ładu o kwotę ok. 150 tys. zł. Podjęliśmy czynności w BGK. Jeżeli uda się pozyskać 
tę kwotę, to z budżetu gminy dołożymy ok. 50 tys. zł. W realizowanej inwestycji wystąpiły 
roboty dodatkowe na kwotę ok. 40 tys. zł. (dodatkowe wjazdy, kanalizacja burzowa w drodze), 
wykonanie inwestycji do 2 dodatkowych domów ok. 90 tys. zł. Ponadto Wójt poinformował, że 
na mocy grudniowej ustawy, wykonawca złożył wniosek o rewaloryzację kosztów 
przedsięwzięcia na kwotę 100 tys. zł. Kwota ta podlega negocjacjom. Mamy nadzieję, że uda 
się przeforsować kwotę ok. 50 tys. zł. Decyzja ostateczna o zwiększeniu zakresu inwestycji 
zapadnie w momencie pełnego przekonania, że otrzymamy dodatkowe środki z BGK. 
Prowadzący obrady Wiesław Zawiślak poddał pod głosowanie zaopiniowanie projektu 
uchwały.
W wyniku głosowań komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały - kierując 
go pod obrady sesji.

d) Skarbnik Gminy Brygida Sewohl omówiła projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Skąpe na lata 2023-2029. 
W omawianym projekcie zaktualizowano załącznik nr 1 w związku ze zmianami w budżecie 
w roku 2023 oraz planami na kolejne lata.
Zaktualizowano wykonanie roku 2022 w związku ze złożonymi sprawozdaniami za IV kwartał 
roku 2022.
W załączniku nr 2 dodano dwa przedsięwzięcia, których realizacja planowana jest na lata 
2023-2024: dotyczy budowy Stacji Uzdatniania Wody w Kalinowie i budowy obiektu pełniącego 
funkcję remizy strażackiej i świetlicy wiejskiej w miejscowości Niekarzyn.
Oba zadania będę realizowane ze znacznym dofinansowaniem ze środków Polskiego Ładu. 
Zakłada się płatności częściowe w roku 2023 i płatność końcową w roku 2024. Środki 
z Polskiego Ładu przekazane zostaną Gminie po zakończeniu realizacji zadań, a więc w roku 
2024. Wobec powyższego w szczególności zwiększono kwotę przychodów w roku 2023, aby 
zabezpieczyć płatności dla wykonawców i rozchodów w roku 2024, które będą mogły zostać 
spłacone z dochodów pochodzących ze środków Polskiego Ładu,
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Wójt Zbigniew Woch zabierając głos poinformował, że do przetargu na SUW 
w Kalinowie zgłosiło się 2 oferentów. Najkorzystniejsza oferta była o 900 tys. zł droższa od 
zabezpieczonych w budżecie środków. Postępowanie unieważniliśmy. Przemodelowaliśmy 
kryteria. Niestety cena nie może być 100% kryterium, dlatego pozostała na poziomie 60%, 
a gwarancje zamieniliśmy na czas wykonania inwestycji. Dzięki możliwości realizacji 
częściowych płatności, sytuacja jest korzystniejsza dla potencjalnego wykonawcy. 6 marca 
nastąpi otwarcie ofert w ponownym przetargu. Jutro prawdopodobnie ogłosimy przetarg na 
świetlico-remizę w Niekarzynie. Niestety dochodzą do Wójta głosy, że dla niektórych niejasne 
jest dlaczego budowana jest świetlica.

Radny Krzysztof Niemyt stwierdził, że ludzie wiedzą, ale zawsze znajdą się tacy, którzy 
będą się czepiać.

Wójt wyjaśnił, że zobowiązany był do wybudowania remizy, gdyż obecny budynek nie 
spełnia wymogów i nie ma możliwości jego rozbudowy. W Niekarzynie była idealna działka 
agencyjna, ale warunkiem jej nieodpłatnego przekazania była budowa na niej inwestycji 
służącej mieszkańcom. Ponieważ sama remiza nie sprostała temu wymogowi, powstała 
koncepcja remizo-świetlicy. Ponieważ do wniosku o dofinansowanie trzeba było wskazać 
cenę, udało się znaleźć projekt, który wstępnie dostosowano do potrzeb naszej inwestycji. Na 
bazie tego projektu zawnioskowaliśmy do Polskiego Ładu o dofinansowanie inwestycji na 
kwotę 1,5 min zł. W kolejnym etapie za adaptację projektu projektant zaoferował kwotę 80 tys. 
zł. Z uwagi na wysoką cenę, oferta nie została wzięta pod uwagę. W wyniku zapytania 
ofertowego wyłoniono projektanta za kwotę 50 tys. zł.

W wyniku głosowań komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały - 
kierując go pod obrady sesji.

Ad. 1
Przechodząc do punktu analiza możliwość lokalizacji farm wiatrowych na terenie gminy 

Skąpe Wójt zasygnalizował, że takie przedsięwzięcia mogą w niedługim czasie pojawić się 
w całej Polsce a także w naszej gminie. Na terenie naszej gminy w obrębie miejscowości 
Darnawa, Niekarzyn i Radoszyn mamy uchwalony miejscowy plan zagospodarowania 
przestrzennego na farmę wiatrową. W oparciu o ten właśnie plan procedowane było 
przedsięwzięcie. Na etapie wydawania decyzji środowiskowej, wówczas przez Wójta teraz 
przez Dyrektor RDOŚ, została ona zaskarżona, a następnie zmieniono przepisy w sposób 
uniemożliwiający lokalizację farmy w tym miejscu. Obecnie procedowane są zmiany przepisów 
w zakresie lokalizacji farm wiatrowych - jeden z kamieni milowych. Z rządu wyszedł projekt 
określający minimalną odległość od zabudowań 500 m. W trakcie prac w sejmie zmieniono tę 
odległość na 700 m, a senat ponownie zaproponował zmianę na 500 m. Jeśli tylko ustawa 
zostanie podpisana przez Prezydenta, działania podejmą inwestorzy. Jeden z właścicieli 
gruntu na terenie gminy podpisał umowę z potencjalnym inwestorem. Postawiono wieżę 
pomiarową, która przez dwa lata będzie mierzyła siłę i natężenie wiatru. Zmiana przepisów 
będzie podstawą do podejmowania czynności. Miejscowy plan zagospodarowania 
przestrzennego mamy, a adresatem ewentualnych protestów, jeśli takowe będą, będzie 
Dyrektor RDOŚ, bo to on wyda decyzję środowiskową. Jeśli inwestycja dojdzie do skutku, to 
Wójt ma nadzieję, że będzie ona łączyła a nie dzieliła. Następnie wspomniał, że 
w procedowanym projekcie ustawy jest ważny element mówiący o tańszej energii elektrycznej 
dla mieszkańców gminy. Inwestor ma obowiązek udostępnić po bardzo atrakcyjnych cenach 
10% udziału w wyprodukowanej energii. Dla naszej gminy 5 megawat energii to bardzo duże. 
Potencjalnie zainteresowany będzie mógł wykupić współudziały i wtedy będzie miał prawo do 
skorzystania z tańszej energii. Zysk może być wyższy niż np. inwestycja paneli 
fotowoltaicznych na swoim dachu. Z Wójtem kontaktowali się także inni potencjalni inwestorzy 
w innych lokalizacjach na terenie gminy. Część z nich chyba nawet podpisała umowy 
z właścicielami gruntów. Obowiązujące dzisiaj studium nie daje możliwości lokalizacji farmy 
wiatrowej w żadnym miejscu na terenie gminy - nie mamy wyznaczonych stref ochronnych 
zabudowy mieszkaniowej. Ponieważ lada dzień ustawa wejdzie w życie, a zainteresowani 
będą się pojawiać w gminie Wójt zapytał radnych, czy dopuszczą możliwość zmiany studium, 
w jakim zakresie i czy na każdą lokalizację.
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Rady Andrzej Stańczak zastanawia się jak w tej sytuacji postąpi Stowarzyszenie „EKO- 
DARNAWA”, które wtedy protestowało przeciwko budowie farmy.

Radny Piotr Olszewski stwierdził, że trudno to przewidzieć. Początkowo rząd polski 
dowodził szkodliwość farm dla zdrowia ludzkiego, a dzisiaj zmienia przepisy, umożliwiając 
budowy.

Radny Tomasz Roskowiński zapytał jaka będzie korzyść ekonomiczna dla gminy 
z budowy takiej farmy i czy jest się nad czym zastanawiać.

Wójt odpowiedział, że wtedy kiedy był w gminie konflikt był zdania, że przedsięwzięcie 
jest konieczne z uwagi na klimat, wymagania Unii dot. udziału energii odnawialnej w rynku 
energii, który dzisiaj wynosi 10%. Korzyść ekonomiczna dla gminy to podatek w wysokości 2% 
wartości budowli. Jedni mówią, że od 1 wiatraka może to być kwota 200 tys. zł inni że 250 tys. 
zł. Wójt ma świadomość, że budowa farmy wiąże się z wprowadzeniem obcego elementu do 
naszego krajobrazu i to może się mieszkańcom nie podobać.

Radny Bartosz Derejczyk osobiście uważa, że wiatraki lepiej wpisują się w krajobraz 
niż farmy fotowoltaiczne i jemu farma wiatrowa zupełnie by nie przeszkadzała.

Wójt zwrócił uwagę, że każdej ewentualnej lokalizacji, przyglądaliby się osobno, 
poprzez przygotowanie planu.

Radny Andrzej Kałużny jest zdania, że nie możemy być zamknięci na każdą farmę. 
Potrzeba nam energii ze źródeł odnawialnych. To co ewentualnie byłoby budowane musi 
przede wszystkim być zgodne z prawem, ale opinia osób wokół też jest istotna.

Radny Tomasz Roskowiński zwrócił uwagę na komfort życia wokół farmy. Podobnie 
było z wieżami telefonicznymi, które jak się okazało niesamowicie hałasują.

Radny Bartosz Derejczyk jest zdania, że najlepiej jest opierać się na doświadczeniach 
innych. Sam był pod wiatrakiem i owszem było go słychać, ale już w odległości 200 m hałas 
nie był zauważalny. Poza walorami krajobrazowymi, które mogą komuś przeszkadzać, radny 
nie widzi innych przeciwwskazań.
Radny Andrzej Kałużny opuścił posiedzenie o godz. 10.00.

Radny Krzysztof Niemyt jest zdania, że jeśli lokalizacja będzie w odległościach 
bezpiecznych to i emisja hałasu nie będzie problemem. Uważa jednak, że energia wiatrowa 
może nawet za 10 lat będzie już przestarzała, ale osobiście nie jest przeciwny budowie farm 
wiatrowych.

Radny Janusz Obuchanicz także nie ma nic przeciwko budowie na terenie gminy farm 
wiatrowych.

Radny Piotr Olszewski opuścił posiedzenie o godz. 10.25.

Ad. 2
Inspektor Urzędu Gminy Anna Cieplicka zapoznała radnych z danymi demograficznymi 

w odniesieniu do liczebności szkół funkcjonujących na terenie gminy Skąpe (informacja 
w załączeniu do niniejszego protokołu).

Radny Damian Baranowski opuścił posiedzenie o godz. 10.30.
Wójt Zbigniew Woch zabierając głos stwierdził, że po analizie oświatowej 

przeprowadzonej na październikowej sesji odniósł wrażenie, że niektórzy mogli pomyśleć, że 
przyczyną zapisywania części dzieci do szkół spoza gminy, jest proponowana przez te szkoły 
lepsza oferta edukacyjna niż ta oferowana przez nasze szkoły. W przypadku szkoły w Ołoboku 
na 23 osoby uczące się w Świebodzinie - 11 na stałe tam mieszka, a z pozostałej 12 część 
rodziców pracuje w Świebodzinie i tylko w przypadku 5 lub 6 osób wybór szkoły 
w Świebodzinie był podyktowany innymi względami.

Sekretarz Alicja Hoppen-Anyszko dodała, że spotkała się z obawami, czy aby szkoła 
w Ołoboku z uwagi na schody jest bezpieczna.

Podsumowując sytuację szkoły w Ołoboku Wójt stwierdził, że spośród 53 uczniów poza 
obwodem to tak naprawdę tylko 5-6 świadomie dokonało takiego wyboru i to niekoniecznie 
w związku z procesem dydaktycznym.

W przypadku szkoły w Radoszynie na 37 uczniów poza powiatem - 20 uczęszcza do 
szkoły w Kijach (po przeniesieniu szkoły z Niekarzyna do Radoszyna) nad czym Wójt bardzo 
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ubolewa, bo wiążą się z tym wymierne straty finansowe dla gminy, 4 uczniów chodzi do szkół 
w Sulechowie - wynik reformy w gminach.

Radny Krzysztof Niemyt w zeszły roku w listopadzie zaproponował spotkanie 
z rodzicami uczniów, chodzących do szkoły w Kijach. Może na takim spotkaniu wyjawią 
przyczyny takich a nie innych decyzji.

Radny Bartosz Derejczyk jest zdania, że spotkanie raczej nie poskutkuje powrotem 
uczniów do szkoły w Radoszynie.
Radny Mariusz Kuźmicz opuścił posiedzenie o godz. 11.

Po przeanalizowaniu danych zawartych w przygotowanej przez Panią inspektor 
informacji Wójt stwierdził, że duża różnica w ilości uczniów chodzących do szkoły w stosunku 
do zameldowanych w gminie nie jest efektem procesu dydaktycznego czy bazy lokalowej. 
Pokusa podniesienia poziomu, co czywiście jest jak najbardziej zasadne, nie spowoduje, że 
uczniów będzie więcej. Z budżetu na budżet dopłacamy do oświaty coraz większe pieniądze. 
Każdy uczeń to ok. 13 tys. zł. Kosztem w oświacie jest oddział. Budżety szkół to ok. 9 min zł, 
średni koszt oddziału t kwota ok. 380 tys. zł. Średnio w oddziale mamy po 14 uczniów, a do 
każdego oddziału dokładamy ok. 200 tys. zł rocznie. Subwencja oświatowa to kwota 4,4 min 
zł, więc do oświaty dokładamy ok. 4 min zł z budżetu gminy.

Radny Bartosz Derejczyk zwrócił uwagę, że aktualnie zapisanych jest 34 uczniów 
do oddziału „0".

Wójt podkreślił, że od września utworzymy tylko jedną klasę nawet 30 osobową, bo na 
kolejny oddział nas nie stać. Dzisiaj nie mamy 2,5 min zł. Rozwiązaniem byłoby gdyby część 
dzieci poszła do Radoszyna część do Międzylesia. Być może zastanowimy się nad zmianą 
obwodów.

Ad. 3
Sekretarz Gminy Alicja Hoppen-Anyszko przedstawiła analizę wykorzystania dotacji na 

realizację zadań publicznych przez organizacje pożytku publicznego za 2022 r. (w załączeniu 
do niniejszego protokołu). Przy okazji Sekretarz poinformowała, że klub sportowy „AVIA” 
Węgrzynice, który reaktywował się w ubiegłym roku i otrzymał z gminy dotację sprawia kłopoty 
miejscowym. Większość graczy to nie są mieszkańcy gminy ale np. Łagowa. Dochodzą głosy 
że niszczą i dewastują mienie gminne, a na to nie ma zgody.

Wójt Zbigniew Woch stwierdził, że samorząd jest przychylnie nastawiony do wszelakich 
inicjatyw. To co się dziej w Węgrzynicach jest smutne z uwagi na interesy wsi i dlatego Wójt 
sam podejmie decyzję co dalej. Niestety klub podzielił wieś. Fakt, że działacze i piłkarza są 
spoza wsi jest problemem, z którym sobie nie poradzono.

Radny Ryszard Pawelski zauważył, że wśród działaczy nie ma tak naprawdę 
gospodarza obiektu, brakuje dyskusji z mieszkańcami i nikt nie dba a nawet dewastują mienie 
wioskowe.

Ad. 4
a) Sekretarz Gminy Alicja Hoppen-Anyszko omówiła projekt uchwały w sprawie Niniejsza 

uchwała dotyczy wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów z dotychczasowymi 
dzierżawcami na czas nieoznaczony. Poinformowała, że projekt dotyczy garaży oraz 
nieruchomości dzierżawionych na cele rekreacyjne.
W wyniku głosowań komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały - 
kierując go pod obrady sesji.

b) Sekretarz Gminy Alicja Hoppen-Anyszko omówiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży lokalu mieszkalnego zbywanego na 
rzecz najemcy. Projekt dotyczy sprzedaży nieruchomości położonej w Ciborzu. Ponieważ 
gmina nie poniosła kosztów na ten lokal, zaproponowano bonifikatę w wysokości 95%.
W wyniku głosowań komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały - 
kierując go pod obrady sesji.

e) Sekretarz Gminy Alicja Hoppen-Anyszko omówiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży lokalu mieszkalnego zbywanego na 
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rzecz najemcy. Projekt dotyczy lokalu położonego w miejscowości Międzylesie, gmina nie 
poniosła kosztów na ten lokal, zaproponowano bonifikatę w wysokości 95%.
W wyniku głosowań komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały - 
kierując go pod obrady sesji.

Ad. 5
Wójt Zbigniew Woch w sprawach różnych poruszył temat świetlic wiejskich. 

Poinformował, że koszty ich funkcjonowania w skali budżetu gminy nie są bardzo znaczące, 
ale w sytuacji kiedy szukamy oszczędności, każdy grosz ma znaczenie. Godziny 
funkcjonowania świetlic zostały zmienione. W przypadku Skąpego jest to 20 godzin 
miesięcznie do końca umowy, w Ciborzu z 80 godzin na 60 godzin, w pozostałych z 40 godzin 
na 30 godzin. W przypadku świetlicy w Podłej Górze została ona zamknięta na dwa tygodnie 
z uwagi na wysoki koszt ogrzewania elektrycznego. Zmienione zostały ustawienia, dzięki 
czemu jest lepiej - sprawę monitorujemy. Świetlice w miesiącu lipcu będą raczej zamknięte, 
co do sierpnia decyzja nie została jeszcze podjęta.

Ad. 6
Prowadzący obrady Wiesław Zawiślak poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu ze 

wspólnego posiedzenia stałych komisji Rady Gminy Skąpe w dniu 23 stycznia 2023 r. 
W wyniku głosowania protokół został jednogłośnie przyjęty.

Ad. 7
Wobec wyczerpania porządku posiedzenia prowadzący obrady Wiesław Zawiślak 

zamknął wspólne obrady stałych Komisji Rady Gminy Skąpe.
Na tym protokół zakończono i podpisano.

Protokołowała: Ilona Żalisz

Prowadzący ębrady

Wiesłąi iślak

7


